
Protokół Nr LXXI/23

z  LXXI  sesji  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach,  która  odbyła  się  w  dniu
26 października  2023 r.  o  godz.  13.00 w sali  nr  4  Urzędu Miejskiego w Pabianicach,
ul. Zamkowa 16.

Stan Radnych – 23
Obecnych –  23
Lista  obecności  radnych  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach  stanowi  załącznik  Nr  1
do protokołu.

Radni zostali skutecznie powiadomieni o sesji.

Ad.1.
Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  otworzył  o  godz.  13.00  LXXI sesję  Rady
Miejskiej w Pabianicach. Przywitał wszystkich uczestników posiedzenia.

Ad.2.
Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  wraz
z zawiadomieniem o zwołaniu sesji  Rady Miejskiej  doręczony został  radnym porządek
obrad stosownie do art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym. (Zał. Nr 2)

Przewodniczący Rady Krzysztof  Rąkowski  powiedział,  że  do porządku obrad wpłynęło
pismo o wycofanie z porządku obrad sesji Rady Miejskiej w Pabianicach projektu uchwały
w  sprawie  odmowy  ustalenia  lokalizacji  inwestycji  mieszkaniowej  na  terenie  działki
nr ewid. 5/2, obręb P – 13 oraz inwestycji towarzyszącej na fragmencie działki drogowej
nr  ewid.  3,  obręb  P-13,  położonych  w  Pabianicach  w  ulicy  Zamkowej  6.  Inwestor
skorzystał  z uprawnień wynikających z art.  7 ust.  16 ustawy z dnia 5 lipca 2018 roku
o  ułatwieniach  w  przygotowaniu  i  realizacji  inwestycji  mieszkaniowych  oraz  inwestycji
towarzyszących i  w dniu dzisiejszym tj. 25 października 2023 r. złożył kolejną modyfikację
wniosku  o  ustalenie  lokalizacji  inwestycji  mieszkaniowej  oraz  inwestycji  towarzyszącej
w m. Pabianice  w Gminie Miejskiej Pabianice na terenie działek nr ewid. 5/2 i fragmentu
działki  drogowej  ner  ewid.  3,  obręb P-13.  W związku z tym wniosek dotyczący wyżej
wymienionej inwestycji  mieszkaniowej będzie poddany ponownie procedurze określonej
w  art.  7  ust.  od  1  do  15  ww.  ustawy,  tj.  sprawdzeniu  pod  względem  formalnym,
opiniowaniu i uzgadnianiu. (Zał. nr 3)

Radny  Gabriel  Grzejszczak  jako  Koalicyjny  Klub  Radnych  wniósł  do  porządku  obrad
w  punkcie 7 sesji  Rady,  o uzupełnienie porządku obrad o stanowisko Rady Miejskiej
w sprawie podziękowania dla mieszkańców Gminy Miejskiej  Pabianice za liczny udział
w  wyborach  parlamentarnych.  Stanowisko  było  przedstawione  też  przewodniczącemu
Klubu Prawa i Sprawiedliwości.

Głosowanie  za  porządkiem  obrad  z  uwzględniłem  ww.  zmian   –  23,  przeciw  –  0,
wstrzymało się – 0. Przyjęto (Zał. Nr 4)

Następnie wobec braku propozycji prowadzący obrady, Przewodniczący Rady Krzysztof
Rąkowski zakończył procedowanie tego punktu. 
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Ad.3.
Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  poinformował,  że  protokoły:
Nr LXVIII/23 z dnia 17 sierpnia 2023 r. oraz Nr LXIX/23 z dnia 1 września 2023 r.  zostały
wyłożone w Biurze Rady Miejskiej do wglądu w ustawowym terminie. Do treści protokołów
nie zgłoszono uwag, wobec tego uważa protokoły za przyjęte.

Ad.4.
Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz przedstawił informację dot. wydanych zarządzeń,
przygotowanych  projektów  uchwał,  ważniejszych  decyzji  oraz  spotkań  za  okres
od 2 września 2023 .r do 20 października 2023 r.  (Zał. Nr 5). W uzupełnieniu materiału,
który został  złożony na piśmie poinformował,  że w dniu 7 października podano wyniki
naboru do Rządowego Funduszu Polski Ład: Programu Inwestycji Strategicznych. Miasto
Pabianice  otrzymało  dofinansowanie  na  dwa  wnioski:  2  mln  zł  na  przebudowę  dróg
z  przeznaczeniem  na  remont  drogi  wschodniej  i  południowej  przy  Starym  Rynku,
co  poszerzy  zakres  zagospodarowania  tego  terenu,   oraz  7  mln  980  tys.  zł
na  budowę boiska  ze  sztuczną  nawierzchnią  do  piłki  nożnej  wraz  z  kontenerowym
zapleczem sanitarno-szatniowym i urządzeniami infrastruktury towarzyszącej na terenie
MOSiR. W kategorii dużych inwestycji (do 30 mln zł) z Polskiego Ładu odrzucony został
wniosek o dofinansowanie na budowę krytego basenu w Pabianicach. Trwa przebudowa
Starego Rynku, której towarzyszą prace archeologiczne. Łódzki Wojewódzki Konserwator
Zabytków 3 października zlecił przeprowadzenie wykopaliskowych badań na terenie całej
płyty, poszerzając zakres prac o ponad 4 tys. m kw. Postępują  roboty ziemne. W dniu 20
października  odbyła  się  uroczystość  nadania  Miejskiej  Hali  Sportowej  imienia
„Pabianickich Olimpijczyków”.  Pabianickie  Centrum Medyczne po raz  trzeci   otrzymało
certyfikat  akredytacji   wystawiony  przez  Centrum  Monitorowania  Jakości  w  Ochronie
Zdrowia,  jednostkę  podległą Ministerstwu Zdrowia.   Zostały  zrobione nowe nasadzenia
zieleni  i  rabaty  na  skwerach  im.  Anny  Walentynowicz  przy  Wiejskiej  i  Zygmunta
Lubońskiego przy Kaplicznej.  10 października z okazji Światowego Dnia Drzewa odbyła
się akcja proekologiczna połączona z sadzeniem drzew na skwerze przy ul. Stary Rynek
22. Sadzonki  przekazaliśmy również do szkół  i  przedszkoli,  które były zainteresowanie
uzupełnieniem zieleni na swoim terenie. W ramach współpracy z firmą MB Recycling oraz
Fundacją Odzyskaj Środowisko i projektu „Elektryczne Śmieci” w różnych punktach miasta
stanęły czerwone pojemniki na elektroodpady – zużyty mały sprzęt AGD i baterie. Na dziś
jest ich 9.

Następnie  wobec  braku  pytań prowadzący  obrady,  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski zakończył procedowanie tego punktu. 

Ad.5.
Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz  powiedział,  że  dokonał  analizy  wszystkich
otrzymanych  oświadczeń  majątkowych  za  2022  rok.  W  trakcie  podjętych  czynności
stwierdzono:  jedno  oświadczenie  składane  po  raz  pierwszy  zostało  złożone
po  wezwaniu  do  jego  złożenia,  pozostałe  oświadczenia  zostały  złożone  w  terminie.
Po  otrzymaniu  pisemnych  analiz  oświadczeń  Urzędu  Skarbowego  poinformował,
że do niektórych oświadczeń urzędy wniosły drobne uwagi i osoby te złożyły stosowne
korekty. W przypadku pozostałych oświadczeń nie stwierdzono żadnych nieprawidłowości.
Pismem  z  dnia  19  października  2023  roku  Wojewoda  Łódzki  poinformował,
że  oświadczenie  majątkowe  Prezydenta  Miasta  zostało  złożone  kompletnie,  właściwie
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i  przekazane  w  terminie  ustawowym.  Jawne  informacje  zawarte  w  oświadczeniu
majątkowym za 2022 rok zostały udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu
Miejskiego w Pabianicach wraz z korektami.

Następnie  wobec  braku  pytań  prowadzący  obrady,  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski zakończył procedowanie tego punktu. 

Ad.6.
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski powiedział,  że wszyscy radni Rady Miejskiej
w Pabianicach złożyli oświadczenia majątkowe za rok 2022 w terminie, o którym mowa
w  art.24  h  ustawy  o  samorządzie  gminnym.  Zgodnie  z  dyspozycją  ww.  ustawy
oświadczenia  zostały  umieszczone  na  stronie  internetowej  BIP  Urzędu  Miejskiego
w Pabianicach oraz przekazane do Urzędu Skarbowego w Pabianicach oraz w przypadku
oświadczenia majątkowego Przewodniczącego Rady Miejskiej do Urzędu Wojewódzkiego
w Łodzi.  Pismem z dnia 12 września 2023 r. Urząd Skarbowy w Pabianicach przekazał
pisemną  analizę  oświadczeń.  Urząd  Skarbowy  w  Pabianicach  stwierdził  błędy
w odniesieniu do oświadczeń majątkowych złożonych przez kilku radnych.  W przypadku
pozostałych  radnych  żadnych  nieprawidłowości  nie  stwierdzono.  Urząd  Skarbowy
w Pabianicach pismem z dnia 11 października 2023 r.   oraz Wojewoda Łódzki  z dnia
19  października 2023  r.  poinformował,  że  po  przeprowadzeniu  analizy  oświadczenia
majątkowego  Przewodniczącego  Rady  stwierdzono,  że  jest  kompletne,  właściwie
sporządzone i złożone z zachowaniem obowiązującego terminu. 

Następnie  wobec  braku  pytań  prowadzący  obrady,  Przewodniczący  Rady  Krzysztof
Rąkowski zakończył procedowanie tego punktu. 

Ad.7. 
Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  przedstawił  Stanowisko  Rady  Miejskiej
w Pabianicach w sprawie podziękowania dla mieszkańców Gminy Miejskiej Pabianice za
liczny udział w wyborach parlamentarnych 2023.(Zał. Nr 6)

Ad.7. Stanowisko Rady Miejskiej w Pabianic
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowskirpoddał
pod głosowanie ww. Stanowisko.nowisko Rady Miejskiej w Pabianicach

Głosowanie za przyjęciem Stanowiska - 23, przeciw - 0, wstrzymało się - 0. (Zał. Nr 7)
Stanowisko Nr 1/2023 zostało podjęte. (Zał. Nr 8).

Ad.8. 
Skarbnik  Miasta  Katarzyna Muszyńska przedstawiła  projekt  uchwały  w sprawie  zmian
budżetu miasta Pabianic na 2023 r. - proj. nr 1 (Zał. Nr 9) Zwiększa się plan dochodów
o kwotę 340.957,29 zł,  w tym: 1) dochody bieżące (kwota zwiększenia 340.957,29 zł),
w  tym:  -  zwiększenie  dochodów  o  kwotę  259.500,00  zł  w  związku  z  większymi  niż
planowano wpływami z dochodów z tytułu odsetek od środków pieniężnych na rachunkach
bankowych  i  lokatach,  -  zwiększenie  dochodów  o  kwotę  72.000,00  zł  z  tytułu
podwyższenia wysokości  dofinansowania kosztów rocznego pobytu jednego uczestnika
w Warsztatach Terapii  Zajęciowej  zgodnie  z  Rozporządzeniem Rady  Ministrów z  dnia
22.05.2023 r., - zwiększenie dochodów w kwocie 8.000,00 zł w związku z podpisaniem
aneksu nr 1 do umowy Nr 1/2023 z dnia 13 kwietnia 2023 r. zawartej pomiędzy Powiatem
Pabianickim,  a  Miastem  Pabianice  w  sprawie  dofinansowania  ze  środków  Powiatu
Pabianickiego  kosztów  działalności  Warsztatów  Terapii  Zajęciowej,  -  zwiększenie
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dochodów  w  kwocie  1.457,29  zł  w  związku  ze  złożonym  do  Wojewody  Łódzkiego
wnioskiem  o  przyznanie  środków  na  wypłaty  dodatków  dla  gospodarstw  domowych
w sprawie  refundacji  podatku  VAT za  dostarczone paliwo  gazowe w ramach środków
Funduszu Przeciwdziałania COVID -  19,  zgodnie  z ustawą z dnia 15 grudnia  2022 r.
o  szczególnej  ochronie  niektórych  odbiorców  paliw  gazowych  w  2023  r.  w  związku
z sytuacją na rynku gazu. II. Zwiększa się plan wydatków o kwotę 340.957,29 zł, w tym: 
w  Miejskim  Centrum  Pomocy  Społecznej  w  związku  z  podwyższeniem  wysokości
dofinansowania  kosztów  rocznego  pobytu  jednego  uczestnika  w  Warsztatach  Terapii
Zajęciowej  zgodnie  z  Rozporządzeniem  Rady  Ministrów  z  dnia  22.05.2023  r.  (kwota
80.000,00 zł) oraz z przeznaczeniem na sfinansowanie wypłaty dodatków dla gospodarstw
domowych z tytułu refundacji podatku VAT za dostarczone paliwo gazowe (kwota 1.457,29
zł).  2)  wydatki  majątkowe  (kwota  zwiększenia  259.500,00  zł),  w  tym:  -  zwiększenie
wydatków w kwocie 259.500,00 zł w grupie inwestycje i zakupy inwestycyjne w Kancelarii
Prezydenta Miasta z przeznaczeniem na: dotację celową dla Komendy Powiatowej Policji
na realizację zadania pn.: „Zakup radiowozu nieoznakowanego” oraz na realizację zadania
pn.: „Zakup pojazdu elektrycznego" w związku z zapisem wynikającym z art. 68 ustawy
z dnia 11 stycznia 2018 r. o elektromobilności i paliwach alternatywnych. Wprowadza się
zmiany  do  załącznika  dotacyjnego  zgodnie  z  zarządzeniami  Prezydenta  Miasta
Nr 315/2023/P z dnia 28 września 2023 r., Nr 351/2023/P z dnia 9 października 2023 r.,
|Nr 360/2023/P z dnia 13 października 2023 r 

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja
Budżetu i Finansów oraz Komisja Spraw Społecznych. 

Przewodnicząca Komisji Bożenna Kozłowska powiedziała, że Komisja Budżetu i Finansów
zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  Piotr  Duraj  powiedział,  że  Komisja  Spraw  Społecznych
zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Radny Piotr  Różycki  zapytał  o  pkt  3,  w którym wprowadza  się  zmiany  do załącznika
dotacyjnego zgodnie z zarządzeniem Prezydenta Miasta,  są trzy zarządzenia, natomiast
jedno z zarządzeń zakłada kwotę bodajże 900.000 zł  jako uzupełnienie subwencji,  i  ta
kwota nie jest wyszczególniona w treści uchwały. Zapytał, czy to jest jakiś błąd techniczny,
czy  jest wszystko prawidłowo.

Skarbnik  Miasta  Katarzyna  Muszyńska  powiedziała,  że  dochody  z  tego  tytułu  są
wprowadzone  do  budżetu  w  drodze  zarządzenia  Prezydenta  Miasta,  ponieważ  kwoty
zostały wprowadzone w drodze zarządzenia Prezydenta, natomiast Prezydent w drodze
zarządzenia  nie  może  skorygować  załącznika  dotacyjnego,  w  związku  z  powyższym
załącznik zostanie  skorygowany tylko i wyłącznie w uchwale. Nie ma błędu.

Radny Piotr Różycki poprosił Pana Mecenasa o wyjaśnienie. Rozumie, że to nie jest taka
sytuacja,  gdzie  Pan  Prezydent  wydaje  zarządzenie  i  Rada  podejmuje  uchwały  do
zarządzenia Prezydenta, niekoniecznie w tej kolejności powinno się to tak odbywać. 

Radca prawny Aleksander Tokarz odpowiadając na pytanie - sytuacja, o której Pan Radny
mówi, należy rozpoznać pewne rozbieżności, ponieważ otrzymujemy pewne zwiększenie
środków.  Pan  Prezydent  ma  upoważnienia  w  uchwale  budżetowej  do  podejmowania
określonych działań.  To,  o  czym Pani  Skarbnik mówiła,  czyli  o  zmianie uchwały Rady
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w zakresie załączników, jest tylko i wyłącznie kompetencją Rady, kwestie ewentualnego
wpisania  określonych  sum,  które  otrzymaliśmy  i  zgodnie  z  upoważnieniami  Pana
Prezydenta, zostały  Jego wyłączną kompetencją, ale również udzielonym upoważnieniem
przez Państwa. Więc kwestie, o której Pan Radny mówi jest  jak najbardziej prawidłowa i
to, co Pani Skarbnik słusznie wyjaśniła - nie ma w tym przypadku znaczenia kolejność.

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poddał
pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie zmian w  budżecie miasta Pabianic na
2023 rok – projekt nr 1.

Głosowanie  za  przyjęciem uchwały  -  22,  przeciw -  0,  wstrzymało  się - 1. (Zał.  Nr  10)
Podjęto uchwałę Nr LXVII/681/23. (Zał. Nr 11).

Ad.9.
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła  projekt uchwały w sprawie zmian
budżetu miasta Pabianic na 2023 rok – projekt nr 2.  (Zał. Nr 12).  Zwiększa się plan
dochodów o kwotę 207.382,14 zł w następujących pozycjach: dochody bieżące (łączna
kwota 183.503,34 zł)  w tym: -  zwiększenie dochodów o kwotę 6.140,73 zł,  w związku
z aneksem nr 4/2023 z dnia 30.09.2021r. zawartym z WFOŚiGW z Łodzi na realizację
programu  pn.  „Czyste  powietrze”,  -  zwiększenie  dochodów  o  kwotę  177.362,61  zł,
w związku z większymi niż planowano wpływami z dochodów z tytułu odsetek od środków
pieniężnych  na  rachunkach  bankowych  i  lokatach,  dochody  majątkowe  (łączna  kwota
23.878,80  zł)  w  tym:  -  zwiększenie  dochodów  o  kwotę  23.878,80  zł,  z  tytułu
niewykorzystanych środków z wydatków niewygasających. II. Zwiększa się plan wydatków
o  kwotę  207.382,14  zł  w  następujących  pozycjach:  wydatki  bieżące  (łączna  kwota
83.140,73 zł)  w tym:  -  zwiększenie wydatków związanych z realizacją  ich statutowych
zadań  w  Wydziale  Inwestycji  Miejskich  w  kwocie 6.140,73  zł  (prowadzenie  punktu
konsultacyjno - informacyjnego programu pn. „Czyste powietrze”), - zwiększenie wydatków
o  kwotę  77.000,00  zł  w  Wydziale  Infrastruktury  Technicznej  i  Komunikacji  w  grupie
wydatków  związanych  z  realizacją  ich  statutowych  zadań  (konserwacja  urządzeń
wodnych,  opłaty  wodne),  wydatki  majątkowe  (łączna  kwota  zwiększenia  per  saldem
154.591,41  zł)  w  tym:  -  zwiększenie  wydatków  o  kwotę  213.000,00  zł,  na  zadaniu
inwestycyjnym  pn.  „Przebudowa  dróg  gminnych”  w  Zarządzie  Dróg  Miejskich,  -
zmniejszenie  wydatków  o  kwotę  58.408,59  zł,  na  zadaniu  pn.  „Budowa  kolektora
sanitarnego” w Wydziale Infrastruktury Technicznej i Komunikacji. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja
Budżetu i Finansów oraz Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 

Przewodnicząca Komisji Bożenna Kozłowska powiedziała, że Komisja Budżetu i Finansów
zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki Komunalnej
i Inwestycji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poddał
pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian  budżetu miasta Pabianic na 2023
rok – projekt nr 2.

Głosowanie  za  przyjęciem uchwały  -  23,  przeciw -  0,  wstrzymało  się - 0. (Zał.  Nr  13)
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Podjęto uchwałę Nr LXXI/682/23.(Zał. Nr 14).

Ad.10.
Skarbnik  Miasta  Katarzyna  Muszyńska  omówiła  projekt  uchwały
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Pabianice na
lata  2023  –  2035  (Zał.  Nr  15)   Aktualizacja  WPF  spowodowana  jest  koniecznością
urealnienia  dochodów  i  wydatków  budżetu.  Szczegółowe  wyjaśnienie  zmian  obrazuje
załącznik nr 3 - „Objaśnienia przyjętych wartości do WPF Gminy Miejskiej Pabianice”.

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja
Budżetu i Finansów

Przewodnicząca Komisji Bożenna Kozłowska powiedziała, że Komisja Budżetu i Finansów
zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poddał
pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Miejskiej Pabianice na lata 2023 – 2035.

Głosowanie  za  przyjęciem uchwały  -  23,  przeciw -  0,  wstrzymało  się - 0. (Zał.  Nr  16)
Podjęto uchwałę Nr LXXI/683/23. (Zał. Nr 17)

Ad.11.
Zastępca Prezydenta Miasta Marek Gryglewski przedstawił  projekt uchwały w sprawie
przyjęcia  przez  Miasto  Pabianice  prowadzenia  zadania  z  zakresu  bieżącego
i  zimowego  utrzymania  drogi  wojewódzkiej  nr  482  na  terenie  Miasta  Pabianic
w zakresie elementów wybudowanych w ramach projektu „Modernizacja i rozwój
komunikacji  miejskiej  w  Pabianicach”  -  ul.  Łaska  i  Partyzancka.  (Zał.  Nr   18)|
W związku z zakończeniem realizacji projektu „Modernizacja i rozwój komunikacji miejskiej
w Pabianicach” w aspekcie budowy dróg rowerowych wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 482 na
ul.  Partyzanckiej  i  Łaskiej  konieczne  jest  zawarcie  porozumienia  z  Województwem
Łódzkim  na  przejęcie  funkcji  zarządzania  wybudowanymi  fragmentami  w  tzw.  okresie
trwałości projektu. Zgodnie z art.  19 ust. 4 ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach
publicznych  zarządzanie  drogami  publicznymi  może  być  przekazywane  między
zarządcami w trybie porozumienia, regulującego w szczególności wzajemne rozliczenia
finansowe.  Bieżące  i  zimowe  utrzymanie  drogi  dla  rowerów  i  chodnika  jest  jednym|
z elementów zarządzania drogami publicznymi.  Dlatego w celu właściwego utrzymania
drogi  rowerowej  z  chodnikiem  w  pasie  drogi  wojewódzkiej  niezbędne  jest  zawarcie
porozumienia z  Zarządem Województwa Łódzkiego.  Pozwalają  na to  również przepisy
ustaw o samorządzie gminnym i samorządzie województwa. Mając powyższe na uwadze
podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji.

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki Komunalnej
i Inwestycji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poddał
pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  przez  Miasto  Pabianice
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prowadzenia  zadania  z  zakresu  bieżącego  i  zimowego  utrzymania  drogi
wojewódzkiej  nr  482  na  terenie  Miasta  Pabianic  w  zakresie  elementów
wybudowanych w ramach projektu „Modernizacja i rozwój komunikacji miejskiej w
Pabianicach” - ul. Łaska i Partyzancka

Głosowanie  za  przyjęciem uchwały  -  23,  przeciw -  0,  wstrzymało  się - 0. (Zał.  Nr  19)
Podjęto uchwałę Nr LXVII/684/23.(Zał. Nr 20).

Ad.12.
Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz  omówił  projekt  uchwały w  sprawie
zobowiązania Prezydenta Miasta Pabianic do indywidualnego określania warunków
sprzedaży  nieruchomości  gruntowych  na  rzecz  ich  użytkowników  wieczystych.  
(Zał. Nr 21)  Niezależnie od ogólnych zasad sprzedaży nieruchomości gminnych na rzecz
użytkowników  wieczystych  do  ustawy  o  gospodarce  nieruchomościami  wprowadzono
przepisy  przyznające  użytkownikom  wieczystym  ograniczone  czasowo  roszczenie
o  sprzedaż  nieruchomości  na  ich  rzecz.  W  Gminie  Miejskiej  Pabianice  do  złożenia
stosownego wniosku uprawnionych jest około 120 podmiotów. W związku z ww. zmianą
zobligowano  radę  do  określenia  szczegółowych  warunków  sprzedaży  bądź
do zobowiązania organu wykonawczego do indywidualnego określania tych warunków|
w terminie 4 miesięcy od wejścia w życie ustawy nowelizującej. W przypadku niepodjęcia
żadnej  uchwały  od  1  stycznia  2024  r.  obowiązywać  będą  w  tym  zakresie,  wskazane
w ustawie,  warunki  sprzedaży nieruchomości  stanowiących własność Skarbu Państwa.
Rozwiązanie takie wydaje się niekorzystne, gdyż nie uwzględnia realiów funkcjonowania
Gminy Miejskiej Pabianice, w szczególności w zakresie aktualnych potrzeb społeczności
lokalnej,  interesu  publicznego  czy  racjonalności  ekonomicznej.  W  świetle  powyższego
zasadnym jest pozostawienie możliwości dokonywania przez organ wykonawczy gminy
indywidualnej  oceny  całokształtu  okoliczności  sprzedaży  nieruchomości  na  rzecz
użytkownika  wieczystego  i  na  podstawie  tej  analizy  wskazanie  jej  szczegółowych
warunków.  W  związku  z  powyższym  Prezydent  Miasta  Pabianic  przedkłada  projekt
niniejszej uchwały. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja
Zarządzania Mieniem Komunalnym.

Przewodnicząca  Komisji  Joanna  Kupś powiedziała,  że  Komisja  Zarządzania  Mieniem
Komunalnym zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poddał
pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zobowiązania Prezydenta Miasta Pabianic
do indywidualnego określania warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na
rzecz ich użytkowników wieczystych.

Głosowanie  za  przyjęciem uchwały  -  23,  przeciw -  0,  wstrzymało  się - 0. (Zał.  Nr  22)
Podjęto uchwałę Nr LXXI/685/23. (Zał. Nr 23)

Ad.13.
Zastępca Prezydenta Miasta Aleksandra Jarmakowska – Jasiczek przedstawiła  projekt
uchwały w sprawie powołania Miejskiej Rady Seniorów w Pabianicach i nadania jej
statutu. (Zał.  Nr  24)  Zgodnie  z  ustawą  o  samorządzie  gminnym,  gmina  sprzyja
solidarności  międzypokoleniowej  oraz  tworzy  warunki  do  pobudzania  aktywności
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obywatelskiej  osób  starszych  w społeczności  lokalnej.  W Mieście  Pabianice,  organem
doradczym,  inicjatywnym  i  konsultacyjnym,  utworzonym  przez  Radę  Miejską
w Pabianicach w 2014 r. jest Miejska Rada Seniorów. Działa ona między innymi w celu
wspierania  aktywności  osób  starszych,  integracji  międzypokoleniowej,  zapobiegania
i  eliminowania  marginalizacji  seniorów  oraz  budowania  ich  pozytywnego  wizerunku
w  społeczeństwie.  Z  uwagi  na  nowelizację  art.  5c  ustawy  z  dnia  8  marca  1990  r.
o  samorządzie  gminnym  zaistniała  konieczność  dostosowania  Statutu  Miejskiej  Rady
Seniorów w Pabianicach do obowiązujących przepisów. Wprowadzono również możliwość
zwrotu  kosztów  przejazdu  na  terenie  kraju,  członkowi  biorącemu  udział  w  wybranym
zorganizowanym  wydarzeniu,  na  którym  będzie  on  reprezentował  Radę  Seniorów.
Ponadto przedmiotową uchwałę należy uznać za akt prawa miejscowego, który zawiera
normy o charakterze powszechnie obowiązującym. Projekt Statutu, stanowiący załącznik
do niniejszej uchwały uzyskał pozytywną opinię Rady Seniorów. W związku z powyższym
podjęcie uchwały uznaje się za zasadne. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja
Spraw Społecznych. 

Przewodniczący  Komisji  Piotr  Duraj  powiedział,  że  Komisja  Spraw  Społecznych
zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Radny  Włodzimierz  Stanek  powiedział,  że  ma  dwa pytania  odnośnie  tego  projektu
uchwały. W § 5 pkt 3 mówimy o tym, że kandydatem do składu Rady Seniorów  może być
osoba, która w dniu głosowania ukończyła 60 rok życia i zamieszkuje na terenie Miasta
Pabianic. W § 10, kiedy mówimy o wygaśnięciu mandatu z powodu śmierci członka Rady
Seniorów oraz odwołania, czy nie powinno zawrzeć się zapisu również, jeżeli ten członek
Rady  Seniorów  przestałby  być  mieszkańcem  Miasta  Pabianic.  Ta  rezygnacja  też  jest
możliwa,  skoro warunkiem koniecznym do tego,  żeby być członkiem jest  to,  żeby być
mieszkańcem Pabianic,  to skoro ktoś by się wyprowadził,  czyli  ten warunek konieczny
przestaje  być  spełniony,  czy  nie  powinna  być  również  jednoznaczna  z  wygaśnięciem
mandatu  takiej  osoby. To jest  pierwsza wątpliwość, a druga jest następująca. W § 6
prawo do zgłaszania osób do Rady przysługuje podmiotom z działającym na rzecz osób
starszych, ale także grupie co najmniej 15 mieszkańców, która ukończyła 60 rok życia.
Taka grupa może zgłosić jednego kandydata, a jeżeli byłoby 16 osób, to jak traktujemy te
grupy,  jeżeli  mam grupę,  powiedzmy 16 osób i  wybieram z  nich  15,  zgłasza jednego
kandydata, potem druga kombinacja, druga piętnastka może zgłosić innego kandydata,
czy już nie.

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz  powiedział,  że nad tą uchwałą procedowaliśmy
miesiąc  temu,  kilkukrotnie  stawało  na  Komisji.  Oczywiście,  można rozpatrywać  każdy
punkt.  Przyjęta została zasada, że jeżeli jest mieszkańcem Pabianic osoba powyżej 60
roku  życia  i  z  tego  przepisu  wynika,  że  jeżeli  już  nie  będzie  mieszkańcem Pabianic,
a będzie w Radzie Seniorów, to będzie dalej.  Każdy punkt można  dzisiaj  rozpatrywać,
czy 15 w lewo czy w prawo i  do tej  pory funkcjonował.  Na pewno po tych wnioskach
zostało by to wycofane do Komisji i przedyskutowane.  Nadzór Prawny Wojewody czeka
na poprawioną uchwałę, to poprosił Pana Przewodniczącego o jej procedowanie w takim
kształcie.  Natomiast  wszystkie  propozycje,  które  Pan  Radny  zgłosi  bardzo  chętnie
poddamy  analizie  na  najbliższej  Komisji,  jeżeli  będzie  taka  potrzeba,  to  zostaną
wprowadzone kolejne poprawki do tej uchwały. Natomiast bardzo prosiłby mimo wszystko,
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żeby  dzisiaj  się  nią  zająć,  bo  nie  chcielibyśmy  mieć  uchylanej,  wolimy  ją  po  prostu
w odpowiednim czasie poprawić zgodnie z wytycznymi Pana Wojewody. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski powiedział, że dopiero odbyły się wybory Rady
Seniorów, to dlaczego rozpatrujemy coś, co byłoby dopiero dostępne w przypadku wyboru
kolejnej. Bardzo by prosił o to, żeby uszanować to, co przekazał Pan Prezydent. 

Radca prawny Aleksander Tokarz powiedział, że wszelkie zapisy, które były bezpośrednio
w  tym  projekcie  uchwały  były  również  konsultowane  przez  aktualnie  istniejącą
i funkcjonującą Radę Seniorów, dlatego uważa, że taki wniosek, jeżeli dzisiaj miałby być
ewentualnie głosowany, to ważne, żeby był poprzedzony też konsultacjom. Pan Prezydent
słusznie sugerował, bo były konsultacje z organem nadzoru, to tak naprawdę by to mogło
skutkować  stwierdzeniem nieważności  tej  uchwały.  Dlatego  jako  wniosek,  jako  uwagę
myśli,  że  może  być  uwzględniony,  może  być  słuszny,  zasadny,  ale  należy zachować
pewną procedurę konsultacji, dlatego proponowałbym, aby dzisiaj w obecnej postaci nad
uchwałą  Państwo  Radni  zagłosowali,  a  wszelkie  ewentualne  poprawki,  mogliby
procedować,  przeprowadzić  i  uzgodnić  z  Radą  Seniorów,  tak,  żeby  zachować  całą
procedurę wprowadzenia zmian.

Radny Piotr Różycki powiedział, że prawdopodobnie też również chodzi o to, żeby uniknąć
sytuacji takiej, żeby osoba, która się na chwilkę do Pabianic przeprowadzi z takich czy
innych względów,  pomieszka troszkę, wyprowadzi się tak, czy wróci do miasta, z którego
przybyła i w dalszym ciągu będzie zasiadała w Radzie.  Uważa, że nie jest problemem
faktycznie  dodanie  jednego paragrafu,  czy  dosłownie  dwóch słów  do  obowiązujących
paragrafów, żeby temat skończyć, żeby miało wszystko „rączki i nóżki”.

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poddał
pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  powołania  Miejskiej  Rady  Seniorów
w Pabianicach i nadania jej statutu. 

Głosowanie  za  przyjęciem uchwały  -  18,  przeciw -  1,  wstrzymało  się - 4. (Zał.  Nr  25)
Podjęto uchwałę Nr LXXI/686/23. (Zał. Nr 26).

Ad.14.
Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie
szczegółowego  sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości położonych na terenie miasta
Pabianice i zagospodarowania tych odpadów.  (Zał. Nr 27) Niniejszy projekt uchwały
w sprawie szczegółowego sposobu i  zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania
odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  położonych  na  terenie  miasta
Pabianice  i  zagospodarowania  tych  odpadów  został  przygotowany  z  uwzględnieniem
zastrzeżeń wniesionych w dniu 8 sierpnia 2023 r. przez Łódzki Urząd Wojewódzki w Łodzi
do uchwały Nr LXVII/647/23 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 20 lipca 2023 r. Projekt
uchwały został  zaopiniowany przez Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego
w Pabianicach  Mając na uwadze powyższe, zasadne jest podjęcie niniejszej  uchwały
przez Radę Miejską w Pabianicach 

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji.
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Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki Komunalnej
i Inwestycji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poddał
pod głosowanie  projekt  uchwały   w sprawie    szczegółowego sposobu i  zakresu
świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli
nieruchomości położonych na terenie miasta Pabianice i  zagospodarowania tych
odpadów. 

Głosowanie  za  przyjęciem uchwały  -  23,  przeciw -  0,  wstrzymało  się - 0. (Zał.  Nr  28)
Podjęto uchwałę Nr LXXI/687/23.(Zał. Nr 29).

Ad.15.
Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie
wprowadzenia  Regulaminu  utrzymania  czystości  i porządku  na  terenie
miasta  Pabianice.  (Zał.  Nr  30)  Niniejszy  projekt  Regulaminu  utrzymania  czystości  i
porządku na terenie miasta Pabianice został przygotowany z uwzględnieniem zastrzeżeń
wniesionych w dniu 8 sierpnia 2023 r. przez Łódzki Urząd Wojewódzki w Łodzi do uchwały
Nr LXVII/648/23 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 20 lipca 2023 r. Projekt Regulaminu
został  zaopiniowany  przez  Państwowego  Powiatowego  Inspektora  Sanitarnego  w
Pabianicach.  Mając na uwadze powyższe, zasadne jest podjęcie niniejszej uchwały przez
Radę Miejską w Pabianicach. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji.

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik powiedziała, że Komisja Gospodarki Komunalnej
i Inwestycji zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poddał
pod głosowanie  projekt uchwały  w sprawie  wprowadzenia Regulaminu utrzymania
czystości i porządku na terenie miasta Pabianice

Głosowanie  za  przyjęciem uchwały  -  20,  przeciw -  0,  wstrzymało  się - 0. (Zał.  Nr  31)
Podjęto uchwałę Nr LXXI/688/23.(Zał. Nr 32).

Ad.16.
Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie
nadania tytułu Zasłużony dla Miasta Pabianic. (Zał. Nr 33) W dniu 23 maja 2023 r. do
Rady  Miejskiej  w  Pabianicach  wpłynął  wniosek  poparty  wymaganą  ilością  podpisów
mieszkańców  o  nadanie  tytułu  Zasłużony  dla  Miasta  Pabianic  Pani  Magdalenie
Hudzieczek - Cieślar. Zgodnie z treścią regulaminu dotyczącego nadawania i pozbawiania
tytułu Zasłużony dla Miasta Pabianic Przewodniczący Rady skierował wniosek do Kapituły
opiniującej  wniosek.  Kapituła  obradowała  w  dniu  28  sierpnia  2023  r.  W  związku
z  pozytywnym  zaopiniowaniem  wniosku  przez  Kapitułę,  przedłożony  zostaje  Radzie
Miejskiej niniejszy projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poinformował, że uchwałę opiniowała Komisja
Spraw Społecznych.
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Przewodnicząca  Komisji  Piotr  Duraj powiedział,  że  Komisja  Spraw  Społecznych
zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Radny Piotr Różycki  powiedział, że w pełni podziela stanowisko wnioskodawcy, zgadza
się również z treścią tego wniosku. Niemniej jednak zastanawia Go jedna rzecz. Chcemy
uhonorować osobę za  jej  wkład,  za  działalność  na rzecz  miasta,  chcemy taką osobę
nobilitować. Niewątpliwie, wiąże się to też z okazaniem szacunku takiej osobie z Naszej
strony  i  uważa,  że  sama  forma  procedowania  tej  uchwały,   w  Jego ocenie  nie  jest
dostatecznie  godna.  Uważa,  że  należałoby  tę  uchwałę  zdjąć  z  dzisiejszego  porządku
obrad i na tą okoliczność powołać uroczystą sesję np. w miejscu, gdzie odbywa się znany
nam, skądinąd aktualny  festiwal. I taka uwaga do tego projektu. Uważa, że jest to słabo
godne,  kiedy  tego  typu  uchwały,  mówiąc  krótko,  raz,  że  na  ostatnią  chwilę,  dwa,
że  dokładamy między,  oczywiście,  nic  nikomu nie  ujmując,  ale  np.  między uchwałami
o poprawkach budżetowych,

Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz  powiedział,  że  regulamin  ustanawiania
Honorowych Obywateli i  Zasłużonych dla Miasta Pabianic powstawał jeszcze, kiedy był
Przewodniczącym Rady. Ma kilka etapów, tytuł nadaje Rada, jedyną formą, w której Rada
może się  wypowiedzieć,  jest  stosowna uchwała,  ale  jest  ona oczywiście  poprzedzona
zebraniem  wszelkich  materiałów,  zaświadczeń,  m.in.  również  o  niekaralności,
zaświadczeniem dotyczącym współpracy ze służbą bezpieczeństwa. Musi mieć zebraną,
określoną liczbę podpisów, musi mieć stosowną laudację, która wskazuje na walory danej
postaci,  też  organizacji.  Te  wszystkie  rzeczy zostały  przygotowane.  My  w  tej  kadencji
rzeczywiście niewiele tytułów przyznawaliśmy, chciałby tylko powiedzieć, że oczywiście,
tak jak to miało miejsce ostatnio przy Towarzystwie Przyjaciół Pabianic, takie rzeczy dzieją
się z odpowiednią oprawą. Pan Przewodniczący zakłada wtedy  insygnia swojej władzy, Ja
również, jest sztandar miasta i wtedy następuje uroczyste wręczenie tytułu. Po pierwsze,
ma nadzieję, że uchwała ta zostanie przez Wysoką Radę jednogłośnie podjęta. W związku
z tym jako jeden z wnioskodawców chciałby serdecznie już w tym momencie wszystkim
Państwu podziękować i jednocześnie zupełnie wstępnie zaprosić na taką uroczystość w
dniu  12  listopada,  ponieważ  zgodnie  z  regulaminem tytuły  nadaje  się  ze  względu  na
terminy świąt państwowych albo miejskich, 11 listopada mamy święto narodowe i dzień
później,  przy  okazji  tego  święta,  jako  jeden  z  jego  elementów  będzie  przygotowany
uroczysty koncert i oczywiście uroczyste wręczenie tytułu.

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poddał
pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  tytułu  Zasłużony  dla  Miasta
Pabianic.

Głosowanie  za  przyjęciem uchwały  -  23,  przeciw -  0,  wstrzymało  się - 0. (Zał.  Nr  34)
Podjęto uchwałę Nr LXXI/689/23.(Zał. Nr 35).

Ad.17.
Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski powiedział, że w dniu 12 listopada br. będzie
uroczystość,  związana z  nadaniem tego tytułu  Pani  Magdzie.  Pewnie  widzimy się  też
podczas  kwesty  1  listopada  br.  Także  dziękuję  wszystkim  tym,  którzy  mają  dyżur  1
listopada  br.  przy  bramie  głównej  cmentarza  komunalnego.  Zaprasza  po  odbiór
identyfikatorów do Sekretarza. Puszki będą w odpowiednim czasie.
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Ad.18.
Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski zamknął  obrady  LXXI sesji  Rady  Miejskiej
w Pabianicach o godz. 13:45.

Załączniki ujęte w protokole są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej.

       Protokołowała:                                            Obradom przewodniczyli:

     Agnieszka Michel                                           Krzysztof Rąkowski
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